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SOSIAALI- JA TERVEYSMINISTERIÖ Meritullinkatu 8, Helsinki. PL 33, 00023 Valtioneuvosto.   
0295 16001, stm.fi, @STM_Uutiset 
 

TOIVO-OHJELMAN JOHTORYHMÄN KOKOUS  
 

Aika: torstaina 19.5.2022 klo: 9:00-11:00 
 
Paikka:  Teams-online 
 
Osallistujat:  Puheenjohtaja  

Osastopäällikkö Kari Hakari STM, poissa  
   

Varapuheenjohtaja  
Johtaja Minna Saario STM  

  
Jäsenet 
Vesa Jormanainen, lääkintöneuvos STM, saapui kohdassa 5 klo 9.29, poistui kohdassa 7 
klo 9.52 ja saapui kohdassa 7 klo 10.07 
Jussi Lind, erityisasiantuntija STM 
Jani Heikkinen, neuvotteleva virkamies VM, saapui kohdassa 7 klo 10.10 ja poistui 
kohdassa 8 klo 10.30 
Sirpa Soini, tiedonhallintajohtaja THL, saapui kohdassa 2 klo 9.05 
Marina Lindgren, tietopalvelujohtaja Kela 
Markus Henriksson, ylijohtaja Valvira 
Päivi Husman, johtaja Työterveyslaitos, poissa 
Sari Kujala, johtaja Fimea, poissa, varalla Teemu Laakso, Fimea 
Maria Pernu, erityisasiantuntija Kuntaliitto 
Jaakko Pentti, DigiFinland Oy 
 
Hyvinvointialueiden edustajat 
Sanna Svahn, Etelä-Suomen yhteistyöalue, poissa 
Kristiina Lumme, Sisä-Suomen yhteistyöalue 
Marjaana Siirala, Länsi-Suomen yhteistyöalue 
Anu Vuorinen, Pohjois-Suomen yhteistyöalue, saapui kohdassa 5 klo 9.30 
Eija Peltonen, Itä-Suomen yhteistyöalue 
 
Sihteeri 
Erityisasiantuntija Mikko Huovila, STM 
 
Tekninen sihteeri 
Saija Halme, hankeassistentti Valvira 
 
Muut osallistujat 

 Juhana Valo, STM 
 Ulla Ukkola, THL  

Elina Välikangas, DigiFinland 
Mirva Antila, DigiFinland 
Minna Klemettilä, STM 

 
Poissa:  Toivo-johtoryhmän puheenjohtaja Kari Hakari, STM 
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 Päivi Husman, Työterveyslaitos 
 Sari Kujala, Fimea 
 Sanna Svahn, Etelä-Suomen yhteistyöalue 

 
1) Kokouksen avaus  

 
Päätösesitys: Varapuheenjohtaja avaa kokouksen klo 9:00. 
 
Päätös: Todettiin läsnäolijat ja avattiin kokous klo 9.01. 

 
2) Johtoryhmän järjestäytyminen (uudet alueiden edustajat) 

 
Päätös: Uusi johtoryhmän kokoonpano esittäytyi. 
 

3) Kokouksen esityslista 
 

Päätös: Hyväksyttiin esityslista. 
  

4) Edellisen kokouksen muistio 
 
Päätösesitys: Hyväksytään johtoryhmän kokouksen 14.2.2022 muistio 
 
Päätös: Hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio. 
 

5) Toivo-ohjelman tilannekatsaus (Minna Klemettilä STM, Mikko Huovila STM, Juhana Valo STM) 
 

Johtoryhmän tehtävät 
 

• Juhana Valo, STM esitteli Toivo-ohjelman hallintamallin ja johtoryhmän tehtävät (liite). 
 
Toivo-ohjelman tilannekatsaus 
 

• Juhana Valo esitteli Toivo-ohjelman tilannekatsauksen ja ohjelman riskit (liite). 
 

Suomen kestävän kasvun tavoitteet Toivossa 
 

• Annettiin tiedoksi johtoryhmälle. Materiaalin voi tutustua Tiimeri-työtilassa. 
 
Keskustelu: 
 

• Valtava-hankkeen tuotokset ovat vieraita alueille. Ei riitä, että niistä kerrotaan THL:n sivuilla, 
vaan tarvitaan suoraa tiedottamista ja näkyvyyttä alueille. 

• Hankkeiden tuotoksista ei ole helppoa kertoa tässä vaiheessa. Sisäistä tiedottamista 
viranomaisorganisaatioissa on, mutta tuotokset näkyvät vasta siinä vaiheessa alueille, kun 
tuotokset ovat valmiit. On hyvä pohtia, miten saataisiin konkreettinen hyöty tuotoksista jo 
tässä vaiheessa alueille näkyviin. 

• Hajanaisilla alueilla kehittäminen keskittyy tiedolla johtamisen perustyöhön ja järjestelmien 
saattamiseen tietylle tasolle (ei välttämättä edes konsolidointi). Siirtymäajat ja ICT-
muutosrahoitus tiedolla johtamiseen turvaavat yhtenäistä kehittämissuuntaa ja sitä, että 
kaikki pääsevät etenemään. 
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Päätös: Johtoryhmä kävi keskustelun ja merkittiin tilanne tiedoksi. 
 

6) Sote-järjestämislaki 29 § vähimmäistietosisältöasetuksen valmistelun tilanne 
 

Minna Klemettilä, STM esitteli vähimmäistietosisältöasetuksen etenemisen tilanteen (liite). 
 
Keskustelu: 
 

• Keskusteltiin hyvinvointialueiden välisestä vertailutiedosta sekä toisiolain 41 §:stä ja 
Findatan mahdollisuudesta tuottaa vertailuaineisto henkilötasoisesta tiedosta: Todettiin, 
että tilastollisia tietoja saa vertailla vapaasti. Kun alueet tuottavat vähimmäistietosisällön 
mukaisia mittareita, niitä voidaan vertailla ilman Findataa. Findataa tarvitaan siinä 
tapauksessa, jos on tarve yhdistellä usean eri palvelunantajan tietoja henkilötunnustasolla ja 
tuottaa sitä kautta erityisiä aineistoja. 

• Järjestelmien kyvykkyys alueilla vaihtelee. Hajanaisemmilla alueilla kertakirjaamiseen pääsy 
ja tiedon tuotanto toisiokäyttöön on toistaiseksi kaukana ilman erilliskirjauksia. 

 
Päätös: Johtoryhmä kävi keskustelun ja merkittiin tilanne tiedoksi. 

 
7) Sote-uudistuksen valmistelun tilanne alueilla tiedolla johtamisen valmistelun näkökulmasta 

(johtoryhmän YTA-alueiden edustajat) 
 

Kristiina Lumme esitteli Sisä-Suomen yhteistyöalueen valmistelun tilanteen (liite). 
 

Marjaana Siirala esitteli Länsi-Suomen yhteistyöalueen valmistelun tilanteen (liite). 
 
Anu Vuorinen esitteli Pohjois-Suomen yhteistyöalueen valmistelun tilanteen (liite). 

 
Eija Peltonen esitteli Itä-Suomen yhteistyöalueen valmistelun tilanteen (liite). 

 
Keskustelu: 
 

• Alueiden eteneminen vaikuttaa toiveikkaalta, mutta verkkaiselta. Riskinä on, että 
hyvinvointialueet eivät pysty tuottamaan vähimmäistietoa vuoden 2023 aikana. Kyse on 
siitä, millä tiedolla hyvinvointialueita johdetaan vuoden 2023 aikana. STM:ssä on 
keskusteltava, mitä alueilta odotetaan vähimmäistiedon tuottamisen suhteen. 

• On ilmennyt jonkun verran epäselvyyksiä, miten ja mitä tietoja saa käsitellä tietoaltaissa. 
STM:n kyselyllä selvitetään, millaisia tulkintoja alueille tietojen käsittelystä on tehty. Kysely 
lähetetään pian alueille ja pyritään saamaan loppuun ennen kesälomia. Kyselyn avulla 
tunnistetaan kehitystarpeet säädösmuutoksiin, mitä tietoja saa käsitellä tietoaltaissa. 

 
Päätös: Johtoryhmä kävi keskustelun alueiden valmistelun tilanteesta ja merkittiin tilanteet tiedoksi. 
 

8) Virta-hankkeen tilannekatsaus (Elina Välikangas, DigiFinland Oy) 
 

Elina Välikangas, DigiFinland Oy esitteli Virta-hankkeen tilannekatsauksen (liite). 
 
Keskustelu: 
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• KUVA-työn käynnistymisen haasteissa on kyse kahdesta asiasta:  
o Laajemmassa KUVA-työryhmässä on ollut henkilövaihdoksia STM:ssä ja työryhmän 

työskentely on ollut sen vuoksi tauolla.  
o Operatiivisemmassa Valtava-hankkeen KUVA-mittarit 2.0 ja arvioinnin ja ohjauksen 

tarvitsema tietotuotanto -projektissa on ollut rekrytointihaasteita ja 
henkilöstöpoissaoloja, joiden vuoksi projekti ei ole ollut käynnissä. KUVA-projektin 
hitaan käynnistymisen vuoksi on riski, että Virta-hankkeen tekeminen hidastuu. 
KUVA-projektiin ollaan saamassa resurssia, minkä myötä etenemistä Virta-
hankkeen ja muiden Valtava-projektien kanssa voidaan synkronisoida. 

o Viimeistään kesän jälkeen tilanteen tulisi olla selkeämpi, mutta koordinaatiotarve on 
ilmeinen.  

• Virta-hankkeen riskimatriisi näyttää optimistiselta kuvaukseen nähden. Riskeissä olisi hyvä 
huomioida KUVA-työn tilanne ja edellisessä kohdassa esitetyt alueiden tilanteet. On 
pohdittava, miten asiat vaikuttavat Virta-hankkeen etenemiseen. 

 
Päätös: Johtoryhmä kävi keskustelun Virta-hankkeen tilanteesta ja merkittiin tilanne tiedoksi. 

 
9) Valtava-hankkeen tilannekatsaus (Ulla Ukkola, THL) 

 
Ulla Ukkola, THL esitteli Valtava-hankkeen tilannekatsauksen (liite). 
 
Keskustelu: 
 

• Viestintä on jatkuvan kehittämisen alla Toivo-ohjelmatoimistossa. Toivo-ohjelman 
tavoitteet ovat hyvin strategisia, mutta viestintää on syytä fokusoida entistä enemmän 
tilannekuvaan ja konkreettisiin tuotoksiin. Ohjelmatoimistossa on hahmoteltu 
aikajanakuvausta ohjelman eri tekemisistä ja riippuvuuksista. Kuvaus käsitellään Toivo-
johtoryhmän seuraavassa kokouksessa 22.9.2022. 

• Viranomaisvalvonnan kehittämiseksi THL:n rekisteritietojen saanti valvontaviranomaisten 
käyttöön on kriittistä. Yhteistyö Valviran ja THL:n kanssa asian edistämiseksi jatkuu.  

• Keskusteltiin järjestämislain 29 §:n mukaisista määrityksistä ja koodistoista. Todettiin, että 
vähimmäistietosisällön määrittelyssä tukeudutaan Koodistopalvelimen ja muihin THL:n 
olemassa oleviin määrityksiin eikä 29 § varten THL tuota uusia määrityksiä. 

• Johtoryhmä toivoi alueiden käyttöön koontia, joka kokoaisi yhteen vähimmäistiedon kautta 
saatavat mittarit, THL:lle tuotettavat, kansallisten määritysten mukaiset raportoinnit sekä 
kirjaamisohjeet. Koonti auttaisi alueiden kehitystyötä sekä hahmottamaan KPI-mittareita 
(key performance indicator). 

 
Päätös: Johtoryhmä kävi keskustelun Valtava-hankkeen tilanteesta ja merkittiin tilanne tiedoksi. 
 

10) Muut asiat 
 

Hankekauden 2020-2021 tuotokset on koottu yhteen: Työkaluja sote-tiedon tuottamiseen ja 
hyödyntämiseen (sote-uudistus.fi) 
 
Toivo-ohjelman väliarvioinnin tulosten esittely johto- ja ohjausryhmälle järjestetään ma 22.8.2022 
klo 9:00-11:00 (ks. erillinen kutsu). 

 
11) Seuraava johtoryhmän kokous 22.9.2022 klo 9:00-11:00 

 

https://soteuudistus.fi/documents/16650278/20398532/Ty%C3%B6kaluja+sote-tiedon+tuottamiseen+ja+hy%C3%B6dynt%C3%A4miseen.pdf/e9bf658d-90d5-90aa-fc61-e23d303dfe5a/t=1649396359697
https://soteuudistus.fi/documents/16650278/20398532/Ty%C3%B6kaluja+sote-tiedon+tuottamiseen+ja+hy%C3%B6dynt%C3%A4miseen.pdf/e9bf658d-90d5-90aa-fc61-e23d303dfe5a/t=1649396359697
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12) Kokouksen päättäminen  
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 10.59. 

 
Kokousmuistio  
 
Saija Halme 19.5.2022 
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